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Linköpings Kommun distribuerar varje dag 25 000 portioner mat i skolor och servicehus. Endast 16% av
dagarna är maten helt vegetarisk. Det är på tok för lite om vi ska klara klimatmålen.

Matproduktionen står nämligen för 25% av svenskars utsläpp av växthusgaser. 
Kött och mejeriprodukter är värstingar och leder globalt till lika mycket utsläpp som alla världens bilar, båtar,
flygplan och bussar tillsammans. 

Vegetarisk mat kan vara precis lika god, mättande, näringsrik och lockande som mat med kött. Presentationen
är en viktig faktor, vilket till exempel visats på Liseberg. Där ökade försäljningen av vegetariskt markant när
rätterna placerades först i menyn och fick attraktiva namn. Försäljningen av en viss maträtt ökade med 275%
tack vare ett namnbyte. 

Därför föreslår jag att Linköpings Kommun ökar mängden vego i sin verksamhet!

Här kan du läsa mer om: 
Kött, vego och klimat:
https://www.naturskyddsforeningen.se/vad-vi-gor/klimat/faqvego 

Satsningen på Liseberg: 
https://www.goteborgdirekt.se/nyheter/knepet-sa-fick-liseberg-besokarna-att-valja-vego/repsjc!cWpEmdQh8FC8
xM66qxnVA/ 

Livsmedelsverkets råd om kött: 
https://www.livsmedelsverket.se/(X(1)S(0zq2iv0xpbp1q33anxerm3ha))/matvanor-halsa--miljo/kostrad/rad-om-br
a-mat-hitta-ditt-satt/kott-och-chark?AspxAutoDetectCookieSupport=1

Kvinna
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Sammanfatta e-förslag

2021-03-17, kl. 18.32, Dennis
Klart det ska vara mer vegomat på skolorna. För en bättre framtid där miljö och empati är i fokus <3.
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-18, kl. 08.42)

2021-03-17, kl. 19.27, Signe
??????????
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-18, kl. 08.42)

2021-03-17, kl. 21.12, Beata Bergkvist
Fler vällagade vegetarisk/veganska rätter i Linköpings skolmatsalar!
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-18, kl. 08.42)

2021-03-18, kl. 16.35, Sandra
Ja! Våra veganbarn älskar och mår ypperligt av sin veganmat och det behövs verkligen en omställning till mer
växtbaserad mat generellt sett. Det gäller ju barnens framtid på den här planeten och såklart att lyssna på
barnens inbyggda empati och värna om djuren!
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-19, kl. 07.55)

2021-03-18, kl. 16.43, Pål Rosander
Jag är för mer vegansk mat i ALLA sveriges skolmatsalar, så även i Linköping!
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-19, kl. 07.55)

2021-03-18, kl. 16.50, Karin
Mer vego, en självklarhet ??
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-19, kl. 07.55)

2021-03-18, kl. 16.55, Melissa
Bra för miljön, vegetarisk mat kan va minst lika gott, krävs bara att man lägger manken till
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-19, kl. 07.55)

2021-03-18, kl. 17.14, Potatis
Mer proteinrik kost och valfrihet vad man vill äta!
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-19, kl. 07.55)

>>>2021-03-22, kl. 17.06, Catherine
>>>Varför mer protein? Är man frisk täcker man sitt proteinbehov flera ggr om..
>>>(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-19, kl. 07.55)

2021-03-18, kl. 17.17, Sanita
Vego är ett självklart val om man bryr sig om våra barns framtid

Avbryt manuellt, Ja/Nej:

Avsluta röstning, datum:

Avsluta röstning, kommentar:
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(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-19, kl. 07.55)

2021-03-18, kl. 18.05, Magnus
Det ska vara en självklarhet med vegansk kost i skolor.
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-19, kl. 07.55)

2021-03-18, kl. 19.17, Martin
Vegtabilisk kost är bättre för planet, människor och djur. Och bara 1 av 10 barn får i sig tillräckligt mycket av
vegetabiliska fetter. Det är dags för ett skifte. Välj veggo!
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-19, kl. 07.55)

2021-03-18, kl. 20.20, Kerstin Modéen
Vegansk mat är hälsosamt, klimatsmart och etiskt samt gott.
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-19, kl. 07.55)

2021-03-18, kl. 20.24, Mary-Jane Eklund
En växtbaserad kost är bra för djur, natur och hälsa
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-19, kl. 07.55)

2021-03-18, kl. 20.27, Monika
Självklart ska vi ställa om till mer vego!
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-19, kl. 07.55)

2021-03-18, kl. 20.37, Hendrik Zeitler
Ja, för veganmat i skolan!
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-19, kl. 07.55)

2021-03-18, kl. 21.18, Milla
Barnen lär sig att animalieprodukter är dåligt för klimatet och deras hälsa samtidigt som de får animalier i
skolmatsalen. Dubbelmoral? Vad gör vi med våran barn och deras framtid egentligen??
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-19, kl. 07.55)

>>>2021-03-19, kl. 11.39, K
>>>Man har alltid ätit det i skolan, varför skulle det vara fel nu, bara för att alla är rädda för miljö och klimathot?
Alla vill inte ha vego. Låt var och en välja vad man vill äta.
>>>(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-19, kl. 07.55)

2021-03-19, kl. 07.39, Åsa Bank
Självklart ska skolan satsa på vällagad näringsrik vegetarisk mat ??!
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-19, kl. 07.55)

2021-03-19, kl. 08.09, Richard Roth
Vegansk mat är även bäst för hälsan! Klart att vi vill barnen deras bästa.
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-19, kl. 08.28)

2021-03-19, kl. 14.27, Ann-Sofie
Veganism är nuet och framtiden!
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-22, kl. 07.40)

2021-03-19, kl. 14.51, Ellen
Bra
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-22, kl. 07.40)

2021-03-19, kl. 21.12, Eva
Låter som en bra idé,klimattänkande och nyttigt.
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-22, kl. 07.40)
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2021-03-20, kl. 00.48, Jessica Larsson Viksten
Det enda rätta!
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-22, kl. 07.40)

2021-03-20, kl. 11.45, Jägare
Bäst för miljon är svenskt viltkött
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-22, kl. 07.41)

2021-03-20, kl. 20.15, Martin
Mer vego för klimatet, hälsan, djuren och miljön!
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-22, kl. 07.41)

2021-03-21, kl. 07.06, Tess
En sådan självklar sak egentligen, i alla fall om djuren, klimatet och hälsan får avgöra och inte pengarna.
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-22, kl. 07.41)

>>>2021-03-22, kl. 17.31, Logiskt
>>>Indoktrinering detta med miljö klimat hälsa och annat tjat. Man har ätit kött i alla tider och barnen behöver
proteinrik kost för att växa och klara skolgången. Det ena utesluter inte det andra det vill säga lagom mix med
kött och grönt. Tänk utanför boxen.
>>>(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-22, kl. 07.41)

2021-03-21, kl. 22.49, Berit
Viktigt att barnen får äta näringsrik mat med kött, gärna närproducerat!
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-22, kl. 07.41)

2021-03-22, kl. 17.08, Catherine
Självklart med växtbaserad kost i skolorna! Det bästa för alla och ett måste för klimatet!
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-23, kl. 08.27)

>>>2021-03-23, kl. 17.19, Ego Vego
>>>Hur vet du att näringsfattig vego är bra för klimatet? Har du läst vad det innehåller? Säker på att det är bra
för klimatet? För mig är det inte bäst men för dig kanske det är det. Låt var och en välja kost, vi bor ju i en
demokrati än så länge.
>>>(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-23, kl. 08.27)

2021-03-22, kl. 17.47, Kenneth
Låt barnen som växer få äta kött och inte näringsfattig vegomat! Bra att valmöjligheten finns för den som vill!
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-23, kl. 08.28)

>>>2021-03-25, kl. 22.06, Susanne
>>>Vegomat är inte näringsfattig
>>>(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-23, kl. 08.28)

>>>2021-03-26, kl. 08.46, Vega
>>>Jo Susanne, det är just vad den är! dvs näringsfattig. Den saknar en hel del näringskomponenter som
kroppen behöver. Avsaknaden av t ex detta skapar lätt sådana här förvirrade diskussioner. Vegomat får var och
en ta ställning till men inte bli påtvingad kollektivt via skolmaten. Det kommer leda till att många inte kommer
äta i skolan.
>>>(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-23, kl. 08.28)

>>>2021-04-01, kl. 16.59, Jägare
>>>instämmer.
>>>(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-23, kl. 08.28)

>>>2021-04-09, kl. 23.05, Emma
>>>Om skolköken utbildas i att laga god och näringsrik vegetarisk mat, så blir detta inte ett problem. Vare sig
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näringsinnehållet eller att fler barn inte skulle äta. Valmöjligheten kvarstår även i detta förslaget, så även att
animalier finns på menyn. Förslaget gäller ju bara en fördelning där kött serveras mer sällan, vilket är helt i
enlighet med livsmedelsverkets kostrekommendationer. Kött vid varje måltid är inte likställt med näringsrik kost.
>>>(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-23, kl. 08.28)

2021-03-24, kl. 22.31, Peter
Barn behöver näring. Kommunen och skolan har ett stort ansvar att tillhandahålla mat som barn och ungdomar
klarar sig på. Inte mat som behöver kompletteras med kosttillskott.
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-25, kl. 09.27)

2021-03-26, kl. 10.11, Johan Thorfinn
Att minska konsumtionen av animaliska produkter är det i särklass lättaste sättet att minska
koldioxidutsläppen. Det finns dessutom otvetydiga data som visar på rött kötts ohälsosamma effekter, som ett
exempel så har WHO klassat processat rött kött som ett cancerframkallande ämne i samma grupp som asbest
och tobak. Det borde vara en självklarhet att stat/kommun/regioner går över mot en huvudsakligen växtbaserad
kost.
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-26, kl. 10.13)

2021-03-27, kl. 15.54, Tim
Bra förslag! Det finns inga rationella argument till varför vi inte har en vegetarisk norm i kommunen. Det borde
istället vara kött 16% av dagarna.
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-29, kl. 07.44)

2021-03-27, kl. 19.39, Emelie
Hej! Jag förstår att det är lätt att oroa sig över näringsinnehåll, men problemet är inte så stort som man kan tro.
Givetvis är det viktigt att maten är komponerad så att näringshalterna är tillräckliga, och det gäller ju all mat.
Man ska också komma ihåg att det i första hand inte handlar om att alla barn ska äta vego jämnt, utan om en
ökning. Idag äter vi nästan 70% mer kött än på 60-talet. Vi led inte av näringsbrist då och skulle inte heller göra
det med mer vego idag. För den som vill läsa mer om näring rekommenderar jag Livsmedelsverkets hemsida.
Med Vänliga Hälsningar
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-03-29, kl. 07.44)

2021-03-31, kl. 14.23, Vanlig Svensson
Bättre att satsa på närodlat och djur som är uppfödda i närheten. Det importeras mycket mat utifrån och många
transporter. Att tvinga barn och folk på äldreboende att äta vegetarisk är helt idiotiskt. Men att en vegan tycker
det är klimatsmart att importera mat från Kina än att äta närproducerat är inget ovanligt! Gynna svenska bönder
istället för att importera. Klimatsmart = Närproducerat!
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-04-01, kl. 07.50)

>>>2021-04-09, kl. 22.52, En annan Svensson
>>>Att satsa på lokalt producerad mat står inte i motsats till att öka andelen vegetarisk mat. Det går bra att
göra båda satsningarna, vilket jag stöder, men detta förslag gäller ju vegetarisk mat. Dock har transporter av
mat ofta en lägre negativ inverkan på koldioxidutsläppen än framställningen av animaliska livsmedel, så att välja
vego är oftast mer effektivt än att välja närproducerat kött.
>>>(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-04-01, kl. 07.50)

>>>2021-04-11, kl. 08.48, Eva
>>>Om du läser på vad forskningen säger så får du veta att transporterna är en mindre del av den energi som
krävs för att få maten till bordet.
>>>(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-04-01, kl. 07.50)

2021-04-01, kl. 16.59, Jägare
Bäst för miljon är svenskt viltkött
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-04-06, kl. 07.47)

2021-04-06, kl. 14.01, Anna
Väldigt många slår bakut just av ordet "vegetarisk " Servera gärna vissa rätter utan kött: potatisbullar,
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tomatsoppa, grönsakssoppa... Men - kalla det inte "vegetariskt"! Det är psykologiskt: just ordet vegetariskt får
många, speciellt barn, att hoppa över maten, saker de gladeligen skulle ätit annars! Och - barn, och även äldre,
behöver kött. En helt vegetarisk skolmat är inte enbart idé. Närproducerat, det gynnar miljön bättre! Kan inte
upphandlingsreglerna skrivas om, så att det högsta kriteriet är kort transport?
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-04-07, kl. 08.20)

2021-04-06, kl. 14.08, Cibumsson
Håller helt med "Vanliga Svensson" och det måste väl finnas lika stor möjlighet att vägra vegansk som att vägra
animala produkter
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-04-07, kl. 08.20)

2021-04-07, kl. 10.50, Christina
Mycket bra om barn vänjer sig att äta vegetarisk från de är små. Om man inte får det i hemmet är det extra
viktigt att skola och förskola serverar det. Så gott, nyttigt och nödvändigt för klimatet.
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-04-07, kl. 10.53)

2021-04-08, kl. 10.31, Pernilla Norberg
Superbra förslag! Det finns så många vinster med en växtbaserad kost, inte bara positivt för klimatet utan även
för miljön, våra hav och sjöar, vår hälsa, minskar lidandet för djuren vi annars skulle föda upp och slakta, räcker
till att mätta en växande befolkning, ger yta tillbaka till de vilda djuren, minskar anledningen till skövling av tex
regnskogar, ....
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-04-08, kl. 10.50)

2021-04-08, kl. 17.28, Björn H
Jag har varit vegetarian i 53 år. Vill gärna ha god vegomat på hemmet när jag en dag hamnar där.
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-04-09, kl. 09.11)

2021-04-11, kl. 08.49, Eva
En skola nånstans i Sverige har alltid vegansk och glutenfri matsedel som grund. Och så finns en buffé med lite
av varje att komplettera med för den som vill ha annat. Det verkar kostnadseffektivt och smart.
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-04-12, kl. 08.45)

2021-04-11, kl. 15.40, Stoffrid
Alla får givetvis göra precis som d vill. Mycket bra om det finns alternativ, men jag personligen skulle aldrig rösta
ja till ett sådant förslag.
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-04-12, kl. 08.45)

2021-04-11, kl. 16.07, Stefan H
Röstar mot, hjälp våra bönder istället. Klimatsmart är närodlat och inte fraktat runt hela världen. Känns som
många faktan är taget i luften, mer typ 12% av totala jordbruket med både kött och växtnäring. Samt att
klimatpåverkan är störst med maskinerna, dessa behövs oavsett inom jordbruket.
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-04-12, kl. 08.45)

2021-04-11, kl. 17.29, någon
självfallet. Ofta mer näringsrikt & godare- många tonåringar skippar maten i skolan pga tråkiga kalla sega
köttbitar..
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-04-12, kl. 08.45)

2021-04-11, kl. 19.14, Lona
Sjukt. Hur röstar man emot?
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-04-12, kl. 08.45)

2021-04-11, kl. 22.23, Lill
Bra förslag, man kan prata om att tvinga på folk vegansk mat och tycka det är fel men värre måste det vara att
tvinga framtida generationer att betala för våran förvägran att ta vårt miljöansvar på allvar.
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-04-12, kl. 08.45)
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>>>2021-04-14, kl. 07.19, Emelie
>>>Exakt så!!
>>>(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-04-12, kl. 08.45)

2021-04-12, kl. 07.06, Carina
Jättebra tips mer veggomat
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-04-12, kl. 08.45)

2021-05-11, kl. 20.33, Fredrik Björklund
Med tanke på att det är en hel del vego proteiner som jag är allergisk mot har jag inget emot detta förslag så
länge som det faktiskt inns kvar animalistiskt protein.
(bodil.karlsson@linkoping.se, 2021-05-12, kl. 07.52)
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